

统一身份认证平台安全中心 —密码问题

目录

CONTENTS

01. 修改密码

02. 找回密码

03. 账号申诉

04. 微信绑定

05. 注意事项

01.修改密码

此功能可用于日常更换密码，需要用户先登录。



湖南工商大学 | 安全中心
HUNAN UNIVERSITY OF TECHNOLOGY AND BUSINESS | SECURITY CENTER

欢迎您: 80145 [【进入办事大厅】](#) [【退出】](#)

首页 账户安全 密码管理 账号申诉 常见问题

1 身份验证 2 选择找回方式 3 设置新密码 4 完成

*原密码:

*输入新密码: 弱 中 强

密码由8-20个字符组成，区分大小写（至少含数字1位、含字母1位、含特殊字符1位，不能包含空格）建议使用英文字母加数字或符号的混合密码

*确认新密码:

*验证码: 

02.找回密码

用户在忘记密码时，可使用找回密码功能，但需要用户提前完善邮箱、手机号码信息和密保问题。

The screenshot shows the password recovery process. At the top, there is a navigation bar with links for '首页' (Home), '账户安全' (Account Security), '密码管理' (Password Management), '账号申诉' (Account Appeal), and '常见问题' (FAQ). The user is logged in as '80145' and can click on '【进入办事大厅】' (Enter Service Hall) or '【退出】' (Logout). The main content area features a progress indicator with four steps: 1. 身份验证 (Identity Verification), 2. 选择找回方式 (Select Recovery Method), 3. 设置新密码 (Set New Password), and 4. 完成 (Complete). The first step is active. Below the progress bar, there are three input fields: '* 登录账号:' (Login Account), '* 身份证号:' (ID Card Number), and '* 验证码:' (Verification Code). The verification code field contains the text '们唱带 e'. A blue button labeled '下一步' (Next Step) is positioned below the input fields. At the bottom of the page, the text '第一步：验证用户身份' (Step 1: Verify User Identity) is displayed in red. The footer contains the copyright information: '版权所有 湖南工商大学 All Right Reserved. 备案序号: 湘ICP备19022342 湘教QS3-200505-000476d.'

02.找回密码

包含三种找回方式：
邮箱、密保问题、
手机号码（首次登
录时会收集用户手
机号码）。

The screenshot shows the password recovery interface. At the top, there is a navigation bar with links for '首页' (Home), '账户安全' (Account Security), '密码管理' (Password Management), '账号申诉' (Account Appeal), and '常见问题' (FAQ). Below the navigation bar is a progress indicator with four steps: 1. 身份验证 (Identity Verification), 2. 选择找回方式 (Select Recovery Method), 3. 设置新密码 (Set New Password), and 4. 完成 (Complete). The current step is '选择找回方式', which is highlighted in blue. Below the progress indicator, there is a form with a dropdown menu for '选择验证方式:' (Select Verification Method). The dropdown menu is open, showing three options: '邮箱验证yan****@hutb.edu.cn' (Email Verification), '密保手机153****1253' (Security Question Phone), and '密保问题' (Security Question). The '邮箱验证yan****@hutb.edu.cn' option is selected and highlighted in blue. Below the dropdown menu is a '发送' (Send) button. To the right of the dropdown menu, there is a text prompt: '点击发送, 密码将通过短信发送到您的手机号码上, 您可以通过链接选择找回密码' (Click Send, password will be sent to your mobile number via SMS, you can click the link to reset your password). At the bottom of the page, there is a green banner that reads '找回密码邮件已发送成功' (Password recovery email sent successfully). Below the banner, there is a text prompt: '邮件已发送至您的邮箱:ya***@hutb.edu.cn 请尽快登录邮箱, 按照邮件中的提示进行操作!' (Email has been sent to your mailbox: ya***@hutb.edu.cn. Please log in to your mailbox as soon as possible and follow the instructions in the email!).

湖南工商大学 | 安全中心
HUMAN UNIVERSITY OF TECHNOLOGY AND BUSINESS | SECURITY CENTER

欢迎您: 80145 【进入办事大厅】 【退出】

1 身份验证 2 选择找回方式 3 设置新密码 4 完成

选择验证方式: 邮箱验证yan****@hutb.edu.cn
点击发送, 密码将通过短信发送到您的手机号码上, 您可以通过链接选择找回密码
密保手机153****1253
密保问题
发送 邮箱验证yan****@hutb.edu.cn

第二步: 选择找回方式

找回密码邮件已发送成功
邮件已发送至您的邮箱:ya***@hutb.edu.cn
请尽快登录邮箱, 按照邮件中的提示进行操作!

版权所有 湖南工商大学 All Right Reserved. 备案序号: 湘ICP备19022342 湘教QS3-200505-000476d.

02.找回密码

以邮箱为例，选择使用邮箱找回后，会收到一封 metc@hutb.edu.cn 的邮件（请认准该邮箱，后期如有变更，仍会使用@hutb.edu.cn 后缀的邮箱发送验证码），点击邮件中的链接即可重置密码。



The screenshot shows a password reset form with a progress bar at the top. The progress bar has four steps: 1. 身份验证 (Identity Verification), 2. 选择找回方式 (Select recovery method), 3. 设置新密码 (Set new password), and 4. 完成 (Complete). The current step is 3. The form contains three input fields: *输入新密码: (New password), *确认新密码: (Confirm new password), and *验证码: (Verification code). The new password field has a strength indicator on the right with three bars labeled 弱 (Weak), 中 (Medium), and 强 (Strong). The verification code field shows a CAPTCHA image with the characters 'd56h'. A blue '确定' (Confirm) button is at the bottom.

03. 账号申诉

账号申诉时请勿填写他人邮箱地址，收到初始密码后请及时登录安全中心 (<https://cas.hutb.edu.cn/safe>) 修改密码，并自行保管好新密码。

1 填写基本信息

2 填写申诉资料

3 完成

①

*工/学号:

*姓名:

*性别: --请选择--

*所属部门: --请选择--

*身份证号:

下一步

1 填写基本信息

2 填写申诉资料

3 完成

②

*手机号码:

*邮箱地址:

*申诉原因:

*验证码: u 9 岁 e

确定

此邮箱为用来接收新密码的邮箱，请填写自己的邮箱。

04. 微信绑定



III 微信扫码登录

只需要关注企业号即可，无需下载企业微信。

您尚未关注微信企业号,请长按图中二维码进行关注

IV 身份认证

湖南工商大学
HUNAN UNIVERSITY OF TECHNOLOGY AND BUSINESS

统一认证微信扫码登录信息采集窗口

您的身份信息

输入学号或工号

输入统一认证平台密码

手机号（需填写与当前微信绑定的手机号）

请输入手机号码

提交

技术支持:88689270

05. 注意事项

1. 为确保用户使用安全，避免个人信息泄露，请妥善保管好自己的密码以及密保问题；
2. 账号申诉时请勿填写他人邮箱地址，收到重置密码后请及时登录系统更改密码，并自行保管好新密码；
3. 平台收集信息将只用于登录和后期密码找回，不会用作其它用途；
4. 统一身份认证平台登录之后，十五分钟内无任何操作，将自动注销，需要重新登录。